

2024



اسم الرياضة / الاتحاد: كرة الطائرة

الشروط والمتطلبات التي يجب توفرها في اللاعبين واللاعبات الراغبين في التسجيل في تجارب الأداء أو التصفيات متضمنة العمر:

1. يجب ارتداء الزي الرياضي المناسب.
2. لا يسمح بمشاركة الرياضيين الموقوفين بعقوبة انضباطية.
3. لا يسمح للاعب/ة بالمشاركة في أكثر من تجربة أداء
4. يجب أن يكون اللاعب/ة لائق/ة طبيا مع ضرورة إحضار كشف لا تقل مدة اصداره عن 6 أشهر من تاريخه ولن يسمح لأي شخص بالمشاركة دون كشف طبي و ضروره احضاره بيوم إقامة تجارب الأداء.
5. في حال الرياضه مفعلة بالاندية الحكوميه / نادي خاص (نافس) لابد أحضار اللاعب/ة اخضار الكورنيه الخاص به و تمثيل ناديه المسجل بنظام الاداء الرياضي.
6. في حال وجود المسابقة نفسها للشباب والرجال أو للشابات والسيدات يلزم على اللاعب/ة اختيار مسابقة واحدة منهما ولا يمكن المشاركة في كلتا الفئتين.
7. أن يكون المشارك ملم بأنظمة واللوائح الخاص باللعبة
8. أحضار معدات اللعبة الخاصه به .
9. للجنة المنظمة حق استخدام الصور والفيديوهات التي يتم التقاطها خلال دورة الألعاب السعودية 2024 في الحملات الاعلاميه والاعلانية على وسائل الاعلام ، ومنصات التواصل الاجتماعي.
10. عدد المشاركين لكل فريق: (14 لاعب كحد اقصى (للرجال والسيدات) بشرط وجود لاعبين اثنين ليبرو.
11. يتكون الجهاز الفني والإداري من مدرب + مساعد مدرب + اخصائي علاج معتمد + اداري.
12. يسمح باشتراك جميع اللاعبين من عمر 18 سنة وأعلى (مواليد 2006 دون النظر في شهر الميلاد).
13. يلزم أن يكون مع الإداري المسئول تفويض من النادي باعتباره مسئولاً عن الفريق مسئولية كاملة.
14. يجب على كل فريق احضار طقمين مختلفين.
15. يتحمل النادي كامل المسئولية فيما يخص الكشف الطبي على اللاعبين.
16. يجب إقامة جميع المباريات في وقتها وتحت أي ظرف الا إذا رأت اللجنة المنظمة غير ذلك.
17. يفوز بالمباراة الفريق الذي يحصل على ثلاثة أشواط من خمسة حسب القانون الدولي للعبة.

18. احتساب النتائج النهائية:

الفوز بنتيجة (0 / 3) – (1 / 3) يحصل الفريق الفائز على (3) نقاط ولا يحصل الفريق الخاسر على أي نقطة.

الفوز بنتيجة (2 / 3) يحصل الفريق الفائز على (نقطتين) ويحصل الفريق الخاسر على (نقطة واحدة).

19. لتحديد الترتيب النهائي للأندية المشاركة يتبع الخطوات التالية حسب الأولوية:

- (1-9) عدد الانتصارات (أي الحاصل على أكثر مرات الفوز).
- (2-9) عدد نقاط الفوز والخسارة (الحاصل على الأكثر من النقاط).
- (3-9) الأشواط (نسبة قسمة ما له من أشواط على ما عليه من أشواط).
- (4-9) نقاط الأشواط (نسبة قسمة ماله من نقاط الأشواط على ما عليه من نقاط الأشواط).
- (5-9) في حالة استمرار التعادل بين فريقين فينظر لنتيجة آخر مباراة بينهما.
- (6-9) في حالة التعادل بين أكثر من فريقين فسيكون احتساب نتائجهم على حدة مع الأخذ بالاعتبار النقاط السابقة.

20. إذا تأخر الفريق عن موعد المباراة لأكثر من ربع ساعة أو بعد أن ينتهي الحكام من تسجيل التقرير يعتبر خاسراً لنتيجة المباراة بعد صدور قرار من اللجنة المنظمة بناءً على التقارير المرفقة ولا يحق للفريق الآخر الامتناع عن اللعب لتأخر المباراة إلا بعد قرار حكام المباراة مهما كانت المدة.
21. انسحاب الفريق من البطولة يعني خروجه من الملعب أو امتناعه عن إتمام المباراة وفي هذه الحالة يحرم من تكملة مبارياته في هذه البطولة وتعتبر نتائجه (ملغية) وتشطب كافة النقاط التي له وعليه ويعتبر الأخير في مجموعته.
22. إذا تخلف النادي لظروف قاهرة عن المباراة تنتظر اللجنة المنظمة في الموضوع وتقرر ما تراه مناسباً.
23. إذا تعذر إقامة المباراة على الملعب المحدد لها من قبل تتولى اللجنة المنظمة بتحديد ملعب آخر على أن يخطر الناديين المتباريين بالملعب الجديد.
24. يقوم بإدارة المباراة حكام معتمدون ومكلفون من الاتحاد وتقام المباراة طبقاً للقانون الدولي للهواة إلا ما ورد له نص خاص في هذه اللوائح.
25. يرسل الاحتجاج للجنة المنظمة للبطولة خلال (2) ساعتين من نهاية المباراة ومرفق معه رسم احتجاج وقدره (خمسة آلاف ريال) على أن يطبق القانون الدولي للكرة الطائرة في طريقة تقديم الاحتجاج وإذا لم يتم وفق هذه الطريقة فلن ينظر للاحتجاج.
26. على كل فريق إحضار بطاقات اللاعبين للموسم الرياضي 2025/2024م وإذا وجد اختلاف أو عدم صحة في بطاقات اللاعبين يخسر الفريق المباراة التي اشترك فيها المخالف بعد التأكد من ذلك.
27. يحق للجنة المنظمة للبطولة تقديم أو تأخير أو تأجيل أي مباراة ترى فيها تحقيق المصلحة العامة.

28. يحق لكل فريق تسجيل لاعبين اثنين غير سعوديين (ويشترط أن تكون شهادة الانتقال الدولية لهم من الاتحاد الدولي للكرة الطائرة سارية المفعول ومسجلين في منصة رياضي) ولديه بطاقة لاعب من منصة رياضي (للرجال).
29. يجوز تسجيل لاعبين اثنين مواليد (مسجلين في منصة رياضي) ويحمل شهادة ميلاد وبطاقة لاعب من منصة رياضي للمشاركة في المسابقة بشرط تواجد لاعب في الملعب والآخر على مقاعد الاحتياط (للرجال).

2024



30. بالنسبة للسيدات يحق لكل فريق تسجيل لاعبتين اثنتين غير سعوديتين (ويشترط ان تكون شهادة الانتقال الدولية لهم من الاتحاد الدولي للكرة الطائرة سارية المفعول ومسجلين في منصة رياضي) ولديها بطاقة لاعبة من منصة رياضي كما يسمح بمشاركة اللاعبة المقيمة بشرط أن تحمل إقامة سارية المفعول ولديها بطاقة لاعبة من منصة رياضي وتكون من ضمن العدد المسموح للغير سعوديات **(عدد لاعبتين اثنتين فقط غير سعوديات سواء لاعبة أجنبية أو مقيمة).**
31. يجوز تسجيل لاعبتين اثنتين مواليد (مسجلين في منصة رياضي) ويحملن شهادة ميلاد وبطاقة لاعبة من منصة رياضي للمشاركة في المسابقة.
32. أندية نAFس (الأندية الخاصة) يشترط أن يحمل النادي رخصة سارية المفعول من منصة نAFس (وموافقة الاتحاد السعودي على المشاركة بناءً على اعتماد الاتحاد لبيان أسماء اللاعبات المسجلات في النادي) مع مراعاة ماورد في الفقرة (20) بشأن شهادة الانتقال الدولية وما جاء في الفقرة (21) بشأن شهادة الميلاد.

Requirements and Conditions for Players Wishing to Register for Trials or Qualifications, Including Age:

1. Athletes must wear appropriate sports attire.
2. Athletes who are suspended due to disciplinary action are not allowed to participate.
3. Players are not allowed to participate in more than one trials.
4. Players must be medically fit and must present a medical report issued within the last six months. No one will be allowed to participate without the medical report, which must be presented on the day of the trials.
5. If the sport is active in government clubs or private clubs (Nafes), the player must bring their club ID and represent their registered club in the sports performance system.
6. If the same competition is available for both youth and adults or for young women and adult women, the player must choose one competition as they cannot participate in both categories.
7. Participants must be familiar with the rules and regulations of the game.
8. Players must bring their own game equipment.
9. The organizing committee has the right to use photos and videos taken during the Saudi Games 2024 for media and advertising campaigns on media outlets and social media platforms.

Terms and Conditions of the Federation (Specific to the Third Saudi Games 2024 only)

10. Number of participants for each team: (14 players maximum (for men and women) provided that there are two libero players.
11. The technical and administrative staff consists of a coach + assistant coach + certified therapist + administrator.

2024



12. All players aged 18 and above are allowed to participate (born in 2006 regardless of the month of birth).
13. The responsible administrator must have a mandate from the club as he is fully responsible for the team.
14. Each team must bring two different kits.
15. The club bears full responsibility for the medical examination of the players.
16. All matches must be held on time and under any circumstances unless the organizing committee deems otherwise.
17. The team that wins three sets out of five according to the international law of the game wins the match.

Calculating the final results:

18. Winning with a score of (3/0) - (3/1) The winning team gets (3) points and does not get The losing team gets any point.

Winning with a score of (3/2) the winning team gets (two points) and the losing team gets (one point).

19.) To determine the final ranking of the participating clubs, the following steps are followed according to priority:

(9-1) Number of victories (i.e. the team with the most wins).

(9-2) Number of points won and lost (the team with the most points).

(9-3) Rounds (the ratio of dividing the number of rounds won by the number of rounds owed).

(9-4) Rounds points (the ratio of dividing the number of rounds points won by the number of rounds owed).

(9-5) In the event of a continued tie between two teams, the result of the last match between them is considered.

(9-6) In the event of a tie between more than two teams, their results will be calculated separately, taking into account the previous points.

20. If the team is late for the match for more than a quarter of an hour or after the referees finish recording the report, it is considered to have lost the match result after a decision is issued by the organizing committee based on the attached reports, and the other team has no right to refrain from playing due to the delay of the match except after the decision of the match referees, regardless of the period.

21. The team's withdrawal from the tournament means its exit from the stadium or its refusal to complete the match, in which case it is deprived of completing its matches in this tournament and its results are considered (cancelled) and all points for and against it are deleted and it is considered the last in its group.

22. If the club fails to attend the match due to force majeure, the organizing committee will consider the matter and decide what it deems appropriate.

23. If the match cannot be held on the previously designated stadium, the organizing committee will determine another stadium, and the two competing clubs will be notified of the new stadium.

24. The match will be managed by referees approved and assigned by the federation, and the match will be held in accordance with the International Amateur Law, except for what is specifically stated in these regulations.

25. The protest shall be sent to the tournament organizing committee within (2) hours from the end of the match, accompanied by a protest fee of (five thousand riyals), provided that the international volleyball law is applied in the method of submitting the protest. If it is not done in accordance with this method, the protest will not be considered.

2024



26. Each team must bring the player cards for the 2024/2025 sports season. If there is a difference or incorrectness in the player cards, the team will lose the match in which the violator participated after verifying this.
27. The tournament organizing committee has the right to advance, delay or postpone any match that it deems to be in the public interest.
28. Each team has the right to register two non-Saudi players (provided that their international transfer certificate from the International Volleyball Federation is valid and registered on the sports platform) and has a player card from the sports platform (for men).
29. It is permissible to register two players who were born (registered on the sports platform) and hold a birth certificate and a player card from the sports platform to participate in the competition, provided that one player is present on the field and the other is on the reserve bench (for men).
30. For women, each team has the right to register two non-Saudi players (provided that they have a valid international transfer certificate from the International Volleyball Federation and are registered on the sports platform) and have a player card from the sports platform. A resident player is also allowed to participate, provided that she holds a valid residency and has a player card from the sports platform and is among the permitted number of non-Saudis (only two non-Saudi players, whether a foreign or resident player).
31. Two players born (registered on the sports platform) may be registered and hold a birth certificate and a player card from the sports platform to participate in the competition.
32. Nafes Clubs (Private Clubs) The club must have a valid license from the Nafes platform (and the Saudi Federation's approval to participate based on the Federation's approval to state the names of the players registered in the club), taking into account what is stated in paragraph (20) regarding the international transfer certificate and what is stated in paragraph (21) regarding the birth certificate.